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رهبر معظم انقاب اســامی صبح امروز پس از بازدید 
۱.۵ ساعته از نمایشگاه دستاوردهای هسته ای در عرصه های 
کشاورزی، پزشکی و سامت، صنعت، محیط زیست، آب و 
ساخت نیروگاه؛ در جمع شماری از دانشمندان افتخارآفرین، 
کارشناسان و مسئولان صنعت هسته ای، این صنعت را کلید 
پیشرفت ایران در بخش های مختلف خواندند و گفتند: بومی 
شدن صنعت بسیار مهم هسته ای نشان دهنده ناکامی غرب 
و تحقیر غرب گرایانی است که درصدد تحقیر ملت و تضعیف 

روحیه کار و امید در کشور بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر صمیمانه از دانشمندان، 
مسئولان و فعالان صنعت هسته ای، نمایشگاه مورد بازدید 
را عالی، خشنودکننده و بشارت بخش خواندند و گفتند: باید 
مردم را با ابعاد گوناگون و تأثیرات این پیشرفت ها در زندگی 

ملت آشنا کرد.
ایشــان در تبیین اهمیت ۳گانه صنعت هســته ای، این 
صنعت را به لحاظ پیشــرفت و بروز توانایی ها، »آبروبخش« 
کشور دانســتند و با اشاره به تأثیر اساســی دستاوردهای 
هســته ای در بهترشــدن زندگی مــردم، افزودند: صنعت 
هسته ای از لحاظ وزن سیاسی و جایگاه جهانی ایران، موجب 
آبروی ملی اســت؛ ضمن اینکه در نقطه مقابل تاش های 
دشــمنان برای بی آینده نشان دادن کشور و مأیوس کردن 
جوانان، روحیه امید و اعتماد به نفس ملی را در جامعه زنده 
می کند و به مردم و به خصوص جوانان نشــان می دهد که 
می توان در میدان های بزرگ وارد شــد و آن ها را به تسخیر 

درآورد.
رهبر انقاب با استناد به اهمیت راهبردی و در عین حال 
»عینــی و ملموس« صنعت هســته ای، آن را از مولفه های 
اساســی قدرت و اعتبار ایران برشمردند و گفتند: هرکس 
ایران، جمهوری اسامی و قوت و پیشرفت کشور را دوست 
دارد، بایــد برای فعالیت های علمــی، تحقیقاتی و صنعتی 

هسته ای اعتبار و اهمیت قائل باشد.
بخش بعدی سخنان رهبری بر ریشه یابی تمرکز دشمنان 

بر موضوع انرژی هسته ای ایران متمرکز بود.
ایشان ادعای غرب درباره »ترس از تولید ساح هسته ای 
در ایران« را دروغ خواندنــد و افزودند: خود آن ها می دانند 
که ما دنبال ســاح هسته ای نیستیم؛ همانگونه که جامعه 
اطاعاتــی آمریکا چندین بار از جملــه در ماه های اخیر به 
این واقعیت اذعان کرده که هیچ نشانه ای از حرکت ایران به 

سمت ساخت ساح هسته ای وجود ندارد.
حضرت آیت الله خامنه ای تولید ساح کشتارجمعی )چه 
هسته ای و چه شیمیایی( را مخالف اسام خواندند و افزودند: 
اگر این مبنای اسامی نبود و ما اراده تولید ساح هسته ای 
داشتیم، این کار را انجام داده بودیم و دشمنان هم می دانند 

که نمی توانستند جلوی ما را بگیرند.
رهبر انقاب »مخالفت با پیشــرفت ملت ایران« را علت 
حقیقی گیر دادن دشــمنان به صنعت هسته ای دانستند و 
گفتند: این صنعت، کلید پیشرفت چشمگیر کشور و ملت 
در بخش های مختلف اســت؛ ضمن اینکه دشمنان از الگو 
گرفتن دیگر ملت ها از راه و فکر پیشــرفت آفرین ملت ایران 
هــراس دارند. حضرت آیت الله خامنه ای چالش هســته ای 
۲۰ ســاله دشــمنان با جمهوری اســامی را باعث روشن 
شــدن حقایق متعدد دانســتند که بروز توانایی و استعداد 

خارق العــاده جوانان ایرانــی در دل تهدیدات و تحریم های 
بی وقفه مهمترین آنهاست. »آشکار شدن منطق غیرانسانی 
و زورگویانه مخالفان پیشــرفت ایــران«، دومین حقیقتی 
بود که رهبر انقاب با اشــاره به آن گفتنــد: آن ها فراتر از 
قراردادهای پادمانی توقعات قلدرمآبانه زیادی دارند؛ اگر آنها 
دنبال تهدید ملت ایران نیستند، چرا با امن شدن تأسیسات 

ایران مخالفند؟
ضرورت بی اعتمادی به طرف های هســته ای، ســومین 
حقیقت آشکارشده در چالش ۲۰ ســاله هسته ای غرب با 
ایــران بود که حضرت آیت الله  خامنــه ای درباره آن گفتند: 
طرف هــای هســته ای و آژانس در این ســال ها وعده های 
زیادی دادند که عملی نشــد و ما فهمیدیم به چه کســانی 
و کجاها بایــد اعتماد بکنیم یا نکنیم که درک این موضوع 
برای یک ملت بسیار مهم است؛ همچنانکه بابت بی توجهی 
به این مســئله، خیلی جاها ضربه خورده ایم. تأثیر مشهود 
پیشرفت های هسته ای در شکست تاریخی غرب گرایان برای 
تحقیر ملت، واقعیت دیگری بود که رهبری با دانشمندان، 

کارشناسان و مسئولان صنعت هسته ای مطرح کردند.
ایشــان گفتند: ســلطه گران از دو روش ملت ها را عقب 
نگه می دارند و به اســتضعاف می کشند؛ روش اول، تسلط 
مســتقیم بر ملت ها و اســتعمار آنهاســت و روش دوم که 
خطرناک تر است، القای روحیه بی عرضگی و »ما نمی توانیم« 
در ملت هاست. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اعمال 
هــر دو روش در دوران قبل از انقــاب، افزودند: آن زمان 
در جلســه ای در دیداری تصادفی با یکی از مسئولان رژیم 
گذشته به کارهای آنها انتقاد کردم؛ آن مسئول در حالیکه 
»چپاول منابع نفتی ایران، تسلط بر بازار ایران و دخالت های 
حداکثری غرب در سیاست های ایران را نادیده می گرفت«، 
با افتخار گفت: این حرف های بیهوده را نزنید؛ اروپایی ها الان 
نوکر ما هستند و برای ما اجناس مختلف تولید می کنند و 

ما استفاده می کنیم.
حضرت آیــت الله خامنه ای افزودند: عــاوه بر این نگاه 
حقیرانه و غرب زده مسئولان رژیم گذشته، به جوانان ما هم 
باورانده بودند که »ایرانی بی عرضه و ناتوان است« و به قول 
یکی از نخست وزیران آن دوران، حداکثر استعدادش تولید 

آفتابه گِلی و سفالی است.
رهبر انقاب در جمع بندی این بخش از سخنان شــان، 
پیشرفت های هســته ای و جلوه گر شدن روحیه کار و امید 
و نشاط را شکست آشــکار غرب گرایان خواندند و افزودند: 
آن روزگار، غرب گرایــان ملت را تحقیــر می کردند و امروز، 
ملت با دستاوردها و پیشرفت هایش آن ها را تحقیر می کند. 
حضرت آیت الله خامنه ای امکانات هسته ای ایران را بیش از 
صد برابر ســال ۸۲ یعنی آغاز چالش هسته ای برشمردند و 
گفتنــد: آن ها برای متوقف کردن این روند از جنایت و ترور 
هم کمک گرفتند اما نتوانستند و صنعت هسته ای اکنون با 
تاش جوانان ملت در این کشــور بومی شــده و دیگر قابل 

سلب شدن نیست.
رهبر انقاب در ادامه به یک نکته حاشیه ای اما مهم یعنی 
ایجــاد تقابل بین علم و دین در قضیه رنســانس و انقاب 
صنعتیِ غرب اشاره کردند و گفتند: یکی از مهمترین خطوط 
رنسانس این بود که برای پیشرفت علمی باید دین و معنویت 
کنار گذاشته شود، در حالی که امروز یعنی حدود ۵۰۰ سال 

پس از آن حادثه، در جمهوری اسامی، مهمترین کارهای 
علمی در رقابت با دنیای غرب در حال انجام اســت، آن هم 
در حالی که علم و معنویت به گونه ای به هم آمیخته شده که 
پیشران اصلی پیشرفت های علمی، جوانان و نیروهای مؤمن 

و نمازشب خوان همچون شهریاری و فخری زاده هستند.
حضرت آیــت الله خامنه ای در ادامــه چند توصیه مهم 
خطاب به مسئولان و دست اندرکاران صنعت هسته ای بیان 

کردند.
ایشــان با تأکید بر ضرورت ســرریز دانش هسته ای در 
بخش هــای مختلف زندگــی همچون ســامت، صنعت، 
گفتنــد:  آب شــیرین کُن،  و  محیط زیســت  کشــاورزی، 
خوشــبختانه این کار در حال انجام است و من نیز تأکید و 
اصرار دارم که زندگی مردم، از پیشرفت های علمی صنعت 

هسته ای برخوردار شود.
رهبر انقاب، مسئولان انرژی اتمی را به آگاه کردن مردم 
از آثار مفید صنعت هسته ای سفارش کردند و افزودند: اطاع 
مردم از صنعت هســته ای محدود به مسئله انرژی و تولید 
برق اســت در حالی که اگر از منافع آن در همه بخش های 
زندگی خود مطلع شــوند، قدر آنچــه را که می گفتند حق 
مسلم ما است بهتر می دانند. البته در این زمینه صداوسیما 

و بخش های دیگر هم نقش دارند.
ایشــان با تأکید بر »توسعه تجاری ســازی محصولات 
و خدمات هســته ای« و »افزایــش همکاری های علمی با 
کشورهای همســو و غیرمعارض به منظور استفاده هر چه 
بیشــتر از امکانات و پیشرفت های دنیا«، در توصیه ای دیگر 
گفتند: موضوع تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هســته ای را که 
چند سال قبل اعام کردیم، جدی بگیرید و این هدف گذاری 

را به صورت برنامه ریزی شده دنبال کنید.
حضرت آیت الله خامنــه ای در این زمینــه کار بر روی 
ایجاد نیروگاههای با ظرفیت پایین و رایج در دنیا را ضروری 
دانســتند و گفتند: کشور در بخش های مختلف به اینگونه 

نیروگاهها نیاز دارد.
رهبــر انقاب با توصیــه مؤکد مســئولان انرژی اتمی 
بــه »تکریم، حفظ و صیانت از نیروی انســانی« گفتند: در 
حال حاضر تعداد دانشجویان مشغول به تحصیل در رشته 
هســته ای بسیار کم اســت که حداقل باید ۱۰ برابر شود و 
ضمن جبران مشکات و ســختی های خاص این رشته، از 
دانشمندان موجود حداکثر استفاده، و حفاظت از آنها جدی 

گرفته شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در ایــن زمینه افزودند: البته 

دقت در جذب و ارزیابی نیروی انســانی هم مهم است چرا 
که دشــمن در حال تاش برای نفوذ و خرابکاری است که 
در برخی بخش ها از این ناحیه ضربه خوردیم بنابراین باید 

در ارزشیابی نیروی انسانی هم حداکثر مراقبت انجام شود.
ایشان در توصیه بعدی، »حفظ ارتباط، تعامل و همکاری 
بــا آژانس البته در چارچوب مقــررات پادمانی« را ضروری 
خواندند و افزودند: توصیه من از ابتدا به مســئولان مختلف 
صنعت هسته ای همین بوده است. البته زیر بار چیزی بیشتر 

از مقررات پادمانی نروید.
رهبر انقاب با تأکید بر اینکه ســازمان انرژی اتمی زیر 
بار ادعاهای خاف واقع و خواسته های زورگویانه طرف های 
مقابل نرود، افزودند: آنچه را موظف به انجام آن هستید انجام 
دهید اما با ایســتادگی بر مواضع خود، نه درخواســت های 
زورگویانه را قبول کنید نه ادعاهای گاه و بیگاه و خاف واقع 

را که مثاً فان وقت فان کار را کرده اید.
ایشان در این زمینه افزودند: البته در خصوص تعهداتی 
که اسفند ماه سال گذشته انجام شد، طبق گزارش جدیدی 
که مشاهده کردم، آژانس به تعهدات خود عمل نکرده است.

»پرهیز از تخطی از قانون مجلس در خصوص هسته ای« 
توصیه دیگری بود که رهبر انقاب در این خصوص گفتند: 
بر خاف تصور اشــتباه برخی افراد، مصوبه مجلس، قانونی 
خوب و به نفع کشور و صنعت هسته ای است که باید به آن 
عمل شــود و در دادن دسترسی ها و اطاعات از آن تخطی 

نشود.
توصیــه و تأکیــد پایانی رهبر انقــاب در این دیدار به 
مسئولان سازمان انرژی اتمی، »حفظ زیرساخت های موجود 

صنعت هسته ای« بود.
ایشان در این زمینه گفتند: در طول سالهای قبل، مدیران 
و مسئولان و فعالان صنعت هسته ای، زیرساخت های مهمی 
ایجاد کرده اند که در توافقات مراقب باشید این زیرساخت ها 

دست نخورد.
در این دیدار آقای اسامی رئیس سازمان انرژی اتمی در 
ســخنانی، تداوم پویایی و اقتدار صنعت هسته ای را دستور 
کار ثابت این ســازمان خواند و گفت: ســرعت بخشــیدن 
بــه پیشــرفت ها و تأثیرگذاری دســتاوردهای این صنعت 
در اقتصاد کشــور و زندگی مــردم، در عین مهار هیاهوی 
بیگانگان و جلوگیری از محدودســازی صنعت هســته ای، 
جزو برنامه های سازمان انرژی اتمی است و دانشمندان ما با 
 وجود تهدیدهای بدخواهان به تاش های مستمر خود برای 

پیشرفت صنعت ادامه می دهند.

رهبر انقلاب در دیدار دانشمندان و مسئولان صنعت هسته ای بیان کردند

توافق اشکالی ندارد

یزدی:  گروه سیاســی- محمدحسین 
آزادی بیان به ســبک مجلــس حداقلی یعنی 
همیــن کاری که با احمد علیرضابیگی نماینده 
تبریــز در مجلس کردنــد؛ اجازه نطــق به او 
نمی دهنــد و رئیس مجلس هــم می گوید کار 
هیات رئیســه نیســت؛ کار هیــات نظارت بر 
نمایندگان است. درست شبیه همان موضوعی 
کــه احمد علیرضابیگی فاش کــرده بود: دادن 
حواله خودرو به نمایندگان مجلس که کسی آن 

را گردن نگرفت!
روز گذشته محمدرضا صباغیان در تذکری 
شفاهی در  جلسه علنی مجلس شورای اسامی 
خطاب بــه رئیس مجلس گفت: امروز صبح که 
با آقای علیرضا بیگی صحبت میکردم ایشــان 
گفتند که مدتی است از نطق ۷ دقیقه ای محروم 
شده است این شأن نمایندگی نیست، شاید فردا 
نوبت ما باشد. از ریاست مجلس شورای اسامی 
انتظــار میرود تا اجازه ندهند حقوق نمایندگان 

ضایع شود.
محمدباقر قالیباف اما خود و هیات رئیســه 
مجلس را به راحتی کنار کشید و گفت: شورای 
نظارت بر رفتار نماینــدگان نامه ای را به هیات 
رئیسه نوشــته و در آنجا بحثی داشته و بر این 
اســاس است که آقای علیرضا بیگی اجازه نطق 

ندارند. این تصمیم در هیات رئیسه گرفته نشده، 
بلکه تصمیم هیــات نظارت بر رفتار نمایندگان 

است.
رفتار با احمد علیرضابیگی و محروم شــدن 
از نطــق در مجلــس، در واقع مقابلــه با فردی 
خودی بود؛ چراکه او نه اصاح طلب، بلکه یک 
اصولگراست که اتفاق در دوره ریاست جمهوری 
محمود احمدی نژاد، در فاصله سال های ۱۳۸۷ 
تا ۱۳۹۲ استاندار آذربایجان شرقی بود. پیش از 
آن هم کل مسئولیت های او در نیروی انتظامی 
بود: از فرماندهی انتظامی آذربایجان شــرقی تا 
فرماندهی انتظامی اصفهان و فارس. ســرتیپ 
دوم پاســدار احمد علیرضابیگی که در دو دوره 
اخیر نماینده تبریز در مجلس شــورای اسامی 
بوده، شاید فکرش را هم نمی کرد با سخن گفتن 
درباره واگــذاری حواله خودرو بــه نمایندگان 
مجلس، از طرف خودی ها هم رانده شود و حتی 
اجازه نطق کردن در مجلس را هم نداشته باشد!
وقتی چنین رفتاری با یک نماینده اصولگرا 
که سابقه فرماندهی انتظامی چند استان را دارد 
صورت می گیرد، وای به حال نمایندگان اصاح 
طلب! او زمانی طرد شــد که دربــاره واگذاری 
خودرو به تعدادی از نمایندگان مجلس افشاگری 
کرد. اما با گذشــت بیش از یک ماه از سخنان 

او و حتی انتشــار فهرستی از افرادی که خودرو 
را تحویــل گرفته بودند، تکلیف ماجرا روشــن 
نشد. ابتدا مدعی شدند خودرویی واگذار نشده 
و بعد گفتند واگذاری حواله خودروها ربطی به 
استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت نداشته 
اســت! بعد هم که نماینده افشــاگر به دادگاه 

احضار شد و حالا هم که اجازه نطق ندارد!
البته احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز 
در مجلس شــورای اســامی به طرح مســاله 
»ممنوعیــت نطق« بــرای او از ســوی هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان، واکنش نشــان داده 
و گفته: »این مساله خاف قانون است، در حوزه 
اختیارات هیات نظارت بــر رفتار نمایندگان و 
حتی هیات رئیسه مجلس یک چنین اختیاری 
منظور نشده و این تحدید حقوق ملت است. این 
مساله یک بدعت است که آقای قالیباف دارد در 
مجلس این را اعمال و اجرا میکند و این ممکن 
است برای تک تک نمایندگان رخ دهد؛ بنابراین 
انتظار این اســت که نمایندگان مردم در مقابل 

این اتفاق بایستند.«
علیرضابیگی با اشاره به جایگاه قانونی نماینده 
مجلس، تصریح کرد: یک نماینده از جانب ملت 
تکلیــف بر عهده اش اســت و آن کاری که من 
انجام دادم، کمترین کاری است که یک نماینده 
میتواند در دفاع از حقوق ملت انجام داده باشد 
و بســیار محل تاسف است که آقای قالیباف به 
منظور جلوگیری از آشــکار شدن حقیقت که 
دیگر همه مردم در جریان این موضوع هستند، 
مرتکب چنین فعلی شــده که حتمــا باید در 
پیشــگاه تاریخ پاســخ بدهد؛ هم مجلس و هم 
آقای قالیباف باید در مقابل تاریخ پاسخگو باشند.
نماینده مردم تبریز در پاسخ به این سوال که 
»وقتی موضوع در رسانه ها مطرح شده و عموم 
مردم از آن اطاع دارند چه تفاوتی در طرح آن 
از تریبون صحن وجود دارد که مانع شده اند؟«، 
گفت: خــب، ثبت ایــن مســاله در مذاکرات 
مجلس موضوع مهمی اســت، یعنی آن چیزی 

که شما الان بیان میکنید در مذاکرات مجلس 
ثبت میشــود و در تاریخ میماند و هیات رئیسه 
نمیخواهد چنین اتفاقی رقم بخورد و مانع طرح 
این موضوع میشــود. بعد طرح مطالبه اصلی از 
سوی نمایندگانی که چنین مساله ای برای آن ها 
پیش نیامده هم مطرح اســت که عما اعتبار و 
حیثیت آن ها هم با مخاطره مواجه شده و باید 

حقیقت به روشنی به اطاع مردم برسد.
این ممنوعیت از سوی هیات نظارت ر رفتار 
نمایندگان صورت گرفته اســت. قانون نظارت 
مجلس بر رفتار نماینــدگان که با عنوان طرح 
نظــارت مجلس بر امور نماینــدگان به مجلس 
شورای اسامی تقدیم شــده بود، ۱۵ فروردین 
۱۳۹۱ در مجلس شورای اسامی تصویب شد، 
۳۰ فروردین به تایید شــورای نگهبان رسید و 
نهم اردیبهشــت همان ســال توســط محمود 

احمدی نژاد رئیس جمهور وقت اباغ شد.
 هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان، مرکب از 
این افراد اســت: یکی از نواب رئیس به انتخاب 
هیأت رئیســه برای هر سال، یک نفر از اعضای 
کمیسیون اصل نود به انتخاب مجلس، یک نفر 
از اعضای کمیسیون قضائی و حقوقی به انتخاب 
مجلس، و چهار نفر از سایر نمایندگان به انتخاب 

مجلس شورای اسامی. 
روز ۲۵ تیر ۱۳۹۹،  حجت الاســام موسی 
غضنفرآبادی از کمیســیون قضایی و حقوقی، 
حجت الاســام حسن شــجاعی از کمیسیون 
اصل ۹۰، سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی به 
عنوان نایب رئیس اول مجلس از هیات رئیسه، 
همچنین مصطفی طاهری، محمدرضا دشــتی 
اردکانی، محمد مهدی مفتح و محمد سرگزی به 
عنوان  اعضای هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان 
انتخاب شــدند. یک سال بعد علی نیکزاد نایب 
اول رئیس مجلس شــورای اسامی جایگزین 
سید امیرحســین قاضی زاده هاشمی به عنوان 
نماینده هیأت رئیســه و به عنوان رئیس هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان شد و بقیه اعضا هم 

در جایگاه های سابق خود ابقا شدند.
عملکرد هیات نظارت بــر رفتار نمایندگان، 
از ســوی خود نمایندگان مجلــس هم همواره 
زیر ســوال بوده است. به ویژه در ماجرای حواله 
خودرو، با وجود درخواســت نمایندگان، هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان، عملکرد مســتقلی 
در پیش نگرفت. مالک شریعتی نیاسر نماینده 
تهران در مجلس شــورای اسامی، همان زمان 
در توئیتر نوشــت: »اگر  هیــات نظارت بر رفتار 
نمایندگان خاصیتی داشته باشد، هم به ادعای 
قبلی وزیرصمت درباره فشــار چند نماینده در 
انتصابات رســیدگی میکند هم به ادعای اخیر 
تحویل خــودرو برای حل و فصل  اســتیضاح؛ 
نتیجه باید شــفاف اعام شود تا تخلف نماینده 
یا وزیر معلوم و برخورد شود. پرونده  فساد نباید 

باز بماند!«
محمدرضا پور ابراهیمی رئیس کمیســیون 
اقتصادی مجلس هم، از تدوین نامه ای به رئیس 
مجلس شورای اســامی درباره بررسی موضوع 
»دریافت ۷۰ خودرو شاســی بلند توسط برخی 
نمایندگان مجلس در ازای پس گرفتن امضا از 
طرح اســتیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در سال گذشــته« خبر داد و خواستار تشکیل 
جلســه هیات نظارت بر رفتار نمایندگان درباره 
»ادعای دریافت ۷۰ خودرو شاســی بلند« شده 
بود. اما هیچ کدام از این درخواست ها به نتیجه 
ای که حاصلش روشنگری و اقناع افکار عمومی 
باشد نرســید و همان هیات که قرار بود ادعای 
دریافت شاســی بلندها را بررسی کند، نمایده 
افشاگر همان شاسی بلندها را از نطق کردن در 
مجلس محروم کرد! گویا آن نماینده به جز نطق 
در مجلس، نمی تواند بــه گونه دیگری، صدای 
خود را به مردم برســاند! اما مهمتر از همه این 
موارد، مردود شدن هیات رئیسه و هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان مجلــس حداقلی از آزمون 
شفافیت و احترام به حق دانستن مردم و آزادی 

بیان بود.

اســفند ماه سال گذشته  رئیس مجلس شورای اسامی 
طی نامه ای به رؤســای ۴ کمیســیون تخصصی بهداشت و 
درمان، امور داخلی کشــور و شوراها، آموزش و تحقیقات و 
امنیت ملی و سیاســت خارجی، دستور تشکیل کارگروهی 
ویژه برای رســیدگی به موضوع مسمومیت دانش آموزان را 

صادر کرد.
 ســپس کمیته حقیقت یاب با عضویت یحیی ابراهیمی 
و زهرا شــیخی از کمیســیون بهداشــت و درمان، روح الله 
متفکرآزاد و محمد وحیدی از کمیسیون آموزش و تحقیقات، 
سیدحمیدرضا کاظمی و محمدحسن آصفری از کمیسیون 
امور داخلی کشور و حسن همتی و جواد کریمی قدوسی از 
کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی در اسفند سال 

گذشته تشکیل شد.
حال رئیس کمیته حقیقت یاب مسمومیت دانش آموزان 

در مجلس شــورای اســامی در گفت وگویــی بیان کرده 
گزارش کمیته حقیقت یاب مسمومیت دانش آموزان جهت 

قرائت در صحن نهایی شده است.
به گفته سید حمیدرضا کاظمی پس از برگزاری چندین 
جلسه و جمع آوری گزارش شفاهی و مکتوب دستگاه های 
اجرایی گزارش کمیته حقیقت یاب نهایی شــد و به رئیس 
مجلس شورای اسامی جهت قرائت در صحن مجلس ارسال 

شده است.
او در گفت وگو با ایسنا با اشاره به آخرین وضعیت رسیدگی 
به موضوع مسمومیت دانش آموزان در کمیته حقیقت یاب 
مجلــس، بیان کــرد: پس از برگزاری چندین جلســه  کار 
کمیته حقیقت یاب به اتمام رســید و اکنون گزارش نهایی 
به رئیس مجلس تقدیم شــده است. برای بررسی این اتفاق 
تاکنون چندین جلسه با حضور دستگاه های مربوطه برگزار 

شده است و این دستگاه ها اطاعات خود را به مجلس ارائه 
کردند.  او ادامه داده است: با جمع آوری اطاعات مشخص 
شد عده ای با غرض و شیطنت و با استفاده از بمب های بد بو 
که در بازار وجود دارد دست به این کار زدند. از سوی دیگر 
برخی با هدف به تعطیلی کشاندن مدارس دست به چنین 

اقداماتی زدند. 
نماینده مردم پلدختر در مجلس شــورای اسامی،گفته 
است اما در جمع بندی کمیسیون مشخص شد که افرادی 
نیز پشــت صحنه بخشی از مسمومیت دانش آموزان بودند 

که پس از شناسایی توسط دستگاه امنیتی دستگیر شدند.
او در ادامــه بیان کرد: در نهایت پس از برگزاری چندین 
جلســه و جمــع آوری گزارش هــای شــفاهی و مکتوب 
دستگاه های ذی ربط، جمع بندی نهایی در کمیته حقیقت 
یاب صورت گرفــت و گزارش نهایی به رئیس مجلس برای 

قرائت در صحن علنی ارسال شــد. اسفندماه سال گذشته 
محمد حســن آصفری عضو کمیته حقیقت یاب بررســی 
علل مســمومیت دانش آموزان با اشاره به آمار این موضوع 
از ابتدای مســمومیت بیان کرده بود که تعدادی از عوامل 
بازداشت شده و در مرحله بازجویی قرار دارند اما هنوز عوامل 

اصلی دستگیر نشده اند. 

هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به جای »شاسی بلند«بگیرها، با نماینده افشاگر برخورد کرد!

آزادی بیان به سبک مجلس حداقلی

رئیس کمیته حقیقت یاب مسمومیت دانش آموزان در مجلس خبر داد

نهایی شدن گزارش کمیته حقیقت یاب مسمومیت دانش آموزان برای قرائت در صحن مجلس

وزارت راه مکلف به کشف نرخ اجاره بها 
به صورت منطقه ای شد

با تصویب مجلس، وزارت راه و شهرســازی مکلف به کشــف بازه ی قیمت و 
اجاره بها به صورت منطقه ای با اولویت کاربری مسکونی در کان شهرها شد.

نمایندگان مجلس در جلســه علنی روز گذشــته و در ادامه بررسی جزییات 
طرح کنترل و ساماندهی اجاره بهای اماک مسکونی ماده ۹ این طرح را تصویب 

کردند.
براساس ماده ۹، وزارت راه و شهرسازی مکلف است با همکاری وزارت کشور، 
شهرداریها، معاونت علمی وفناوری ریاست جمهوری، سازمان ثبت اسناد و اماک 
کشــور و سازمان امور مالیاتی ظرف مدت شش ماه پس از لازم الاجرا شدن این 
قانون، با بهره گیری از ظرفیت ســامانه ثبت معامات اماک و مستغات کشور 
با اولویت اســتفاده از فناوری های نویــن مانند هوش مصنوعی و در نظر گرفتن 
ماک هایی از جمله موقعیت جغرافیایی، سن بنا، طبقه، تراکم، مصالح ساختمانی، 
فاصله از خدمات رفاهی، آموزشی، معامات انجام شده مشابه اقدام به کشف بازه 
قیمت و اجاره بها به صورت منطقه ای با اولویت کاربری مسکونی در کان شهرها 
کند. همچنین این اطاعات باید به صورت برخط و رایگان در اختیار عموم مردم 
قرارگیرد. آیین نامه اجرایی این ماده مشتمل بر چارچوب مشارکت دستگاه های 
همکار ظرف مدت سه ماه توسط وزارت راه و شهرسازی تهیه و به تصویب هیات 

وزیران خواهد رسید.

دبیر ستاد انتخابات کشور:
مهلت قانونی استعفای داوطلبین انتخابات مجلس 

تمدید نمی شود
دبیر ســتاد انتخابات کشور با اشاره به آغاز مهلت قانونی برای اعام استعفای 
داوطلبین مشــمول ماده ۲۹ قانون انتخابات مجلس شورای اسامی، گفت: این 
بازه زمانی قابل تمدید نخواهد بود. محسن اسامی در گفت وگو با ایسنا بیان کرد: 
طبق قانون انتخابات مجلس، بازه زمانی ۱۹ تا ۲۵ خرداد برای استعفای داوطلبان 
انتخابات مجلس دوازدهم )که در روز ۱۱ اســفند ۱۴۰۲ برگزار می شود(تعیین 
شده است و بند الف و ب ماده ۲۹ قانون انتخابات مجلس، اشخاص و مقاماتی که 
باید به واســطه حضور در انتخابات باید از مشاغل خود استعفا دهند را مشخص 

کرده است.
او ادامــه داد: قانون انتخابات، ما را موظف کرده اســت که حداقل ۷ ماه قبل 
از ثبت نام از داوطلبین انتخابات، بازه زمانی اســتعفای مشمولان ماده ۲۹ قانون 
انتخابات را اعام کند و ستاد انتخابات کشور هم این موضوع را از طریق رسانه ها 
اطاع رســانی کرده است. بر این اساس زمان اعام استعفا شروع شده و این بازه 
زمانی هم قابل تمدید نیســت. دبیرستاد انتخابات کشــور خاطرنشان کرد: ما 
در ســتاد انتخابات کشــور برای اولین بار در طول برگزاری انتخابات ها، جلسه 
ای مشترک با شورای نگهبان و ســازمان امور استخدامی برگزار کردیم تا ابهام 
کسانی که قصد حضور در انتخابات را دارند را  برطرف کنیم زیرا برخی اشخاص 
نمی دانند که پســتی که دارند شامل ماده ۲۹ قانون انتخابات می شود یا خیر و 
برای استعفا دادن ابهام دارند. ما در این جلسه موارد مطرح شده را بررسی کرده 
و به اشــخاص پاســخ دادیم و ابهام آن ها را برطرف کردیم و در ادامه هم چنین 
جلســه ای برگزار خواهیم کرد و اگر شغل همطرازی وجود داشته باشد به اطاع 

اشخاص می رسانیم.

تاکید مخبر بر تامین منابع و سرعت بخشی 
به اجرای طرح های اضطراری

جلسه بررسی طرح های اولویت دار و اضطراری وزارت نیرو با بررسی ۲۴۰ طرح 
برای تصمیم گیری برای رفع موانع اجرایی آن ها، برگزار شد.

محمد مخبر در این نشست رصد مستمر وضعیت شهرها و استان های مواجه 
با تنش آبی شــدید و پیش بینی اقدامات لازم برای رفع مشــکات احتمالی را 
ضروری دانســت و از وزارت نیرو و ســازمان برنامه و بودجه خواست با توجه به 
شروع فصل تابســتان در جهت تامین منابع مالی و سرعت بخشی برای اجرای 

طرح های اضطراری اقدام کند.
در این جلســه که با حضور وزیر نیرو و نمایندگان دستگاه های اجرایی همراه 
بود، گزارشــی از روند اجرای ۲۴۰ طــرح و پروژه اولویت دار وزارت نیرو از جمله 
۵۲ طرح در حوزه ســد، ۲۸ طرح در بخش شبکه آبیاری و زهکشی، ۱۰۰طرح 
آبرســانی شــهری، یک طرح آبرسانی به ۱۰ هزار روســتا و ۵۹ طرح در بخش 
فاضاب ارائه شــد. در این نشســت طرح های اضطراری آبرســانی وزارت نیرو 
به اســتان های مختلف کشور و به ویژه اســتان های مواجه با تنش آبی همچون 
سیستان و بلوچستان، خراسان رضوی، گلستان و تهران مورد بررسی قرار گرفت 

و تصمیمات لازم برای مدیریت تامین و مصرف آب در این نواحی گرفته شد.
در این جلســه گزارشی از وضعیت طرح های آبرسانی در استان های اصفهان، 
چهارمحال و بختیاری، یزد و خوزســتان نیــز ارائه و راهکارهای لازم جهت رفع 

موانع پیش روی اجرای این طرح ها بررسی شد.

۲۸ خرداد؛ جلسه رای اعتماد وزیر پیشنهادی صمت
به گفته یک عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اســامی جلسه بررسی 
صاحیت وزیر پیشــنهادی صنعت، معدن و تجارت یکشــنبه هفته آینده )۲۸ 
خردادماه( برگزار می شود. احمد نادری در گفت وگو با ایسنا، بیان کرد: با توجه به 
این که در جلسه علنی امروز مجلس نامه معرفی عباس علی آبادی وزیر پیشنهادی 
صنعت، معدن و تجارت اعام وصول شــد، جلسه بررسی صاحیت این گزینه 
پیشنهادی هفته آینده برگزار خواهد شــد. او ادامه داد: این احتمال وجود دارد 
که در جلســه رای اعتماد وزیر پیشنهادی صمت رئیس جمهور هم حضور پیدا 
کرده تا ضمــن دفاع از آقای علی آبادی لایحه برنامه هفتم را هم تقدیم مجلس 

شورای اسامی کند.
این عضو هیات رئیســه مجلس شورای اســامی در پایان گفت که از امروز 
کمیسیون های تخصصی مجلس موضوع بررســی صاحیت و برنامه های آقای 

علی آبادی را در دستور کار دارند.

رئیس کل دادگستری استان تهران اعلام کرد

تعقیب و محاکمه ۳۰۰ مدیر در حوزه مفاسد اقتصادی
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران گفت: در ســال گذشــته و در حوزه 
جلوگیری از فســاد و رانت خواری بیش از ۳۰۰ نفر از مدیران متخلف در ادارات 
و ســازمان های دولتی و عمومی در پرونده های مبارزه با مفاسد اقتصادی مورد 

تعقیب و محاکمه قرار گرفتند.
به گزارش قوه قضائیه، علی القاصی در این باره اظهار کرد: اقدامات همکارانم 
در پرونده ها و موضوعات خاص در رابطه با عناصر تروریستی و کسانی که توسط 
ســرویس های معاند و دشــمن اقدامات ضد امنیتی و خرابکارانه را در سنوات 

گذشته و در اقصی نقاط کشور داشتند، برجسته است.
او افــزود: در دادســرا و دادگاه پرونده های مربوط بــه عناصر گروهک های 
تروریســتی، رســیدگی و احکام صادر و بعضا اجرا شــد که از اقدامات برجسته 

همکاران در مجموعه قضایی تهران در سال گذشته بوده است.
رئیس کل دادگســتری استان تهران تصریح کرد: در سال گذشته و در حوزه 
جلوگیری از فســاد و رانت خواری بیش از ۳۰۰ نفر از مدیران متخلف در ادارات 
و ســازمان های دولتی و عمومی در پرونده های مبارزه با مفاسد اقتصادی مورد 

تعقیب و محاکمه قرار گرفتند.
القاصی بیان کرد: در دادسرا و دادگاه رسیدگی به جرائم اقتصادی تاش شد 
تا به دور از فضای رســانه ای و تبلیغاتی و در یک فضای آرام و به دور از هیاهو و 
کاما بی طرفانه به پرونده های تحت صاحیت مجتمع ویژه رسیدگی به جرایم 
اقتصادی رسیدگی شود که در مجموع ۷ هزار پرونده در این مجتمع مختومه شد 
که برای ۳۲۹ فقره از این پرونده ها در شعب ویژه رسیدگی به جرائم اخال گران 

در نظام اقتصادی، احکام قضایی خوبی صادر شده است.
او افزود: در ســال ۱۴۰۱ تعداد ۱۱۹ فقره پرونده مهم بزرگ مبارزه با مفاسد 
اقتصــادی به ارزش ۳۶۰ هزار میلیاد تومان در مجتمع قضایی ویژه رســیدگی 
به جرایم اقتصادی، در نهایت با صدور احکام بســیار خوب توسط همکاران این 
مجتمع مورد رسیدگی قرار گرفته است.  رئیس کل دادگستری استان تهران بیان 
کرد: در سال گذشته در اجرای برنامه های عملیاتی در زمینه توسعه حل اختاف 
دو دستورالعمل در سطح دادگستری استان تهران صادر شد که با اجرای مناسب 
آن توســط روسا و دادستان ها شــاهد افزایش میانگین صلح و سازش به میزان 
۵۲/۲۵ درصد بودیم. القاصی ادامه داد: با اجرای دستورالعمل در زمینه رسیدگی 
به پرونده تصادفات، از ورود این پرونده ها به شعب جلوگیری شد و با صدور آرا و 
گزارش های اصاحی در زمان کوتاه تر رضایت مردم نیز در پرونده های تصادفات 

با میزان صلح و سازش ۹۸ درصدی فراهم شد.

اخبار کوتاه


